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ZPRÁVY Z OBCE

Prázdniny v naší obci byly ve znamení kul-
turních akcí, ať už to byly Markétské hody,
kácení máje nebo tři projekce letního kina.
Řešily se také nepříjemné záležitosti jako po-
tagované obecní vývěsky a zastávka po so-
botní hodové zábavě. V polovině srpna jsme
řešili kauzu přemnožených psů chovaných
jednou měnínskou rodinou. Díky této záleži-
tosti jsme se dostali do povědomí celé repu-
bliky ve zprávách z regionu i v celostátním vy-
sílání Událostí na ČT.

Během prázdnin se dá leccos vylepšovat ve
školních zařízeních. V základní škole se díky
získané dotaci podařilo zrekonstruovat dvě
třídy pro družinu, ve školce probíhala rekon-
strukce vodovodu, výtahu a podlah chodbičky
z kuchyně. Vše se zdárně stihlo v termínu do-
končit. Tímto bych chtěl poděkovat řediteli
školy a ředitelce školky za jejich úsilí vylepšit
zázemí ke spokojenosti našich dětí, učitelů
a pracovníků těchto příspěvkových organi-
zací. V pondělí 4. září jsem mohl přivítat nové
prvňáčky. Díky velkému počtu dětí dokonce
ve dvou třídách. Na oplátku jsem pozval děti
a jejich paní učitelky na radnici, kde jim před-
stavím, jak to chodí na obecním úřadě. 

Jinak pokračují rozjeté projekty, ať už ve fázi studií, projektových dokumentací, získávání stavebních povolení
a čekání na vhodné dotační tituly. Týká se vybudování Dětské skupiny, modernizace a intenzifikace ČOV,
chodníku v ulici Sportovní, rekonstrukce hasičské zbrojnice, řešení zastávek a nové točny na konci Měnína,
urbanistického řešení současné točny a v neposlední řadě realizace přechodu pro chodce u školy a K+R
před školou. Bohužel k 31. 8. 2023 byl zrušen Stavební úřad v Sokolnicích pro dlouhodobý neutěšený 
nedostatek pracovníků. Tím se vše prodlužuje a výrazně komplikuje. Důležité je, že vše je v běhu a má to
nějaký progres, určitě se dočkáme uskutečnění těchto projektů.

Mám velkou radost z nových webových stránek obce. Jsou přehledné a najdete si tam důležité informace.
Když jsem si na nich v sekci „kalendář akcí“ prohlížel četnost a rozmanitost kulturních programů, byl jsem
upřímně potěšen. Z vlastní dlouholeté zkušenosti vím, co pořádání takových podniků obnáší, a proto si vážím
všech, kteří jim věnují svůj čas. Od září nás čeká skoro každý týden nějaká událost a další budou přibývat.
Jednotlivé termíny se díky kalendáři akcí nepřekrývají a každý si najde to své. Ať už to je divadlo, koncert,
tvoření, setkání občanů, film, sport atd.

Doufám, že jste si přes letní čas odpočinuli a nabrali nové síly do dalších týdnů a měsíců. Budu se těšit na
setkání s vámi při některé z akcí bohatého kulturního dění v naší obci.

Váš starosta Marek Chudáček

Úvodní slovo starosty
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ZPRÁVY Z OBCE

V souvislosti se zvýšenou ochranou osobních údajů (GDPR) není možné některé konkrétní údaje ze Zastupi-
telstva obce Měnín zveřejňovat. Děkujeme za pochopení.

Usnesení I ZO bere na vědomí kontrolu plnění usnesení ze Zastupitelstva obce č. 032023.

Hlasování:  pro – proti – zdržel se

11 – 0 – 0

Usnesení II ZO bere na vědomí přehled činnosti obce.

Hlasování:  pro – proti – zdržel se

11 – 0 – 0

Usnesení III ZO bere na vědomí Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření obce Měnín za rok 2022.

Hlasování:  pro – proti – zdržel se

11 – 0 – 0

Usnesení IV ZO schvaluje účetní závěrku, včetně výsledku hospodaření obce Měnín, IČ 00282090 za účetní

období 2022, sestavené ke dni 31. 12. 2022.

Hlasování:  pro – proti – zdržel se

11 – 0 – 0

Usnesení V ZO Měnín schvaluje celoroční hospodaření obce a Závěrečný účet obce za rok 2022, včetně

Zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření za rok 2022, bez výhrad.

Hlasování:  pro – proti – zdržel se

11 – 0 – 0

Usnesení VI.1 ZO schvaluje navrženou Síť sociálních služeb pro rok 2024 v ORP Židlochovice.

Hlasování:  pro – proti – zdržel se

11 – 0 – 0

Usnesení VI.2 ZO schvaluje Smlouvu o zajištění financování sociálních služeb v rámci dotačního programu

„Podpora základních činností v oblasti poskytování registrovaných sociálních služeb občanům

města Židlochovice a občanům správního obvodu ORP Židlochovice pro rok 2023“ mezi městem

Židlochovice, Masarykova 100, 667 01 Židlochovice a obcí Měnín, Měnín 34, 664 57 Měnín

a pověřuje starostu obce podepsáním této smlouvy.

Hlasování:  pro – proti – zdržel se

11 – 0 – 0

Usnesení VII ZO schvaluje jako nejvhodnější nabídku na veřejnou zakázku malého rozsahu „Zpracování

Změny č. 3 ÚP Měnín“ nabídku účastníka Ing. arch. Barbory Jenčkové, Jugoslávská 63375a,

Brno a pověřuje starostu obce podpisem smlouvy s vybraným účastníkem.

Hlasování:  pro – proti – zdržel se

11 – 0 – 0

Výpis z usnesení Zastupitelstva obce Měnín č. 04/2023 ze dne 22. 6. 2023
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ZPRÁVY Z OBCE

Usnesení VIII.1 ZO souhlasí s podáním:

1. žádosti obce Měnín o bezúplatný převod pozemků ve vlastnictví státu s právem hospodaření

Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových (ÚZSVM) par. č. 4105, 41027, 9791 a 9932

v k. ú. Měnín, 

2. žádosti obce Měnín o bezúplatný převod pozemků ve vlastnictví státu s právem hospodaření

Státního pozemkového úřadu (SPÚ) 511, 9864, 9891, 991, 9931, 9934 a 14202 v k. ú. Měnín, 

3. žádosti obce Měnín o úplatný převod pozemku ve vlastnictví státu s právem hospodaření

Státního pozemkového úřadu (SPÚ) par. č. 607 v k. ú. Měnín a pověřuje starostu obce podáním

těchto žádostí.

Hlasování:  pro – proti – zdržel se

11 – 0 – 0

Usnesení VIII.2 ZO souhlasí s provedením konzultace na Státním pozemkovém úřadě (SPÚ), příslušném pra-

covišti Jmk, o možnosti a podmínkách směny vybraných pozemků, např. pozemku par. č. 4, za

vhodné pozemky obce a následnou přípravou odpovídající žádosti směny pozemků mezi obcí

Měnín a Statním pozemkovým úřadem (SPÚ) a pověřuje Radu obce plněním tohoto usnesení.

Hlasování:  pro – proti – zdržel se

11 – 0 – 0

Usnesení IX.1 ZO schvaluje smlouva o zřízení věcného břemene – č. smlouvy HO-014330076537004- MDP 

a pověřuje starostu obce podpisem této smlouvy.

Hlasování:  pro – proti – zdržel se

11 – 0 – 0

Usnesení IX2 ZO schvaluje smlouvu mezi Obcí Měnín, Měnín 34 a společností HZ Consult, s.r.o., Kodaňská

144/146, Vršovice, 101 00 Praha 10 o vykonání přezkoumání hospodaření Obce Měnín a po-

věřuje starostu obce podpisem této smlouvy.

Hlasování:  pro – proti – zdržel se

11 – 0 – 0

Usnesení IX.3 ZO schvaluje Dodatek č. 1 k Pachtovní smlouvě číslo 190022 mezi obcí Měnín a společností

Agro MONET, a.s. a pověřuje starostu obce podpisem tohoto dodatku.

Hlasování:  pro – proti – zdržel se

11 – 0 – 0

Usnesení IX.4 ZO souhlasí s dodatečným zařazením Návrhu na pořízení změny ÚP podaný Jakubem Hrdlič-

kou, Moutnice 14, 664 55 Moutnice dne 20. 4. 2023, číslo jednací 5182023MEN k prověření ve

Změně č. 3 ÚP Měnín.

Hlasování:  pro – proti – zdržel se

11 – 0 – 0

Usnesení IX.5 ZO schvaluje Rozpočtové opatření č. 072023.

Hlasování:  pro – proti – zdržel se

11 – 0 – 0

Celý zápis naleznete na webových stránkách obce Měnín v sekci zápisy ze zastupitelstva.
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Někdy je to adrenalin, někdy klukovina. Kdo však po-
škodí cizí věc tím, že ji postříká, pomaluje či popíše 
barvou nebo jinou látkou, může být potrestán odnětím
svobody až na jeden rok, zákazem činnosti nebo pro-
padnutím věci nebo jiné majetkové hodnoty“, tak zní 
ustanovení § 228 odst. 2 trestního zákoníku „Poško-
zení cizí věci“.

Je to tedy závažná věc. Proto jsme dali „umělci“
šanci vše napravit ve facebookovém prohlášení: „Tak
takhle si folklór nepředstavujeme. Věříme v sílu so-
ciálních sítí a autora(ry) vypátráme. Může se také 
přihlásit sám a svou slabou chvilku odčinit tím, že to
na vlastní náklady odstraní. Jinak to bude pro něho
velký problém. Může se přihlásit na tel.: 777 773 172,
a to dnes, než to nahlásíme policii a vyčíslíme škodu.“

Nikdo se nepřihlásil a nevyužil šanci věc napravit
před nahlášením škody Policii ČR. Škoda!

ZPRÁVY Z OBCE

Sprejerství a tagování je trestný čin
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ZPRÁVY Z OBCE

O tom, že jsou přechody přes komunikace jedny
z nejnebezpečnějších míst v dopravě, není pochyb, a to
zejména v noci. Navrhnout osvětlení přechodů pro
chodce tak, aby byli přecházející dobře vidět, zároveň
řidiče zvolené umělé osvětlení příliš neoslnilo a nej-
lépe bylo i ekologické a šetrné, není jednoduchá věc.
Jelikož i v naší obci několik takových „nebezpečných“
míst máme a pouze jeden přechod je osvětlen (na Blu-
činské ulici u řeznictví Pelikán), oslovili jsme projektanta
firmy TESLUX, aby nám vypracoval návrh na umístění
sloupů a typu světel tak, aby byly přechody opravdu
kvalitně osvětlené a bezpečné. Dle zpracovaného ná-
vrhu jsme započali s montáží osvětlení na přechodu
u samoobsluhy Karlova pekárna a na ulici Lidická u ob-
chůdku U Valinky. Byla osazena pouzdra pro sloupy,

Osvětlení přechodů pro chodce
provedena kabeláž napojením ze sloupů veřejného
osvětlení a nakonec osazeny sloupy s výložníky a se
světly. Na obou místech již světla plní svoji funkci a bez-
pečně přechody osvětlují. Poslední neosvětlený pře-
chod, který je v současné době naproti rodinnému
domu č. p. 35 nedaleko radnice a základní školy, plá-
nujeme přemístit přímo naproti školy. V současné době
se připravuje projektová dokumentace se všemi po-
třebnými povoleními a náležitostmi pro jeho přesunutí.
Vzhledem k poněkud kritické situaci na stavebních úřa-
dech se posunul termín vypracování této dokumentace,
takže nám nezbývá než doufat, že se nám třeba do
konce podzimu podaří i tento kvůli škole velice důležitý
přechod přemístit i s osvětlením. 

Daniel Wagner
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Komise životního prostředí

EKOLOGIE

O dřevnatých vetřelcích

Mezi činnosti ekologické komise patří i monitorování in-
vazivních druhů rostlin v obci a jejím okolí. A čím si tyto
rostliny zasloužily tuto pozornost? Jedná se o nepůvodní
druhy, které se nekontrolovatelně šíří. Naší přírodě nepři-
nášejí takřka žádný užitek a vytlačují žádoucí domácí
druhy, které mohou v extrémním případě zcela zlikvido-
vat. Nejčastěji se rozšiřují z parků či zahrad, v některých
případech jsou dokonce vysazovány záměrně. V někte-
rých oblastech se jim podařilo zamořit rozsáhlá území tak,
že se dá hovořit až o monokulturách. Některé druhy je
z tohoto důvodu zakázáno vysazovat a jsou-li objeveny
volně rostoucí v přírodě, je nutné je odstranit. 

I v našem katastru se nachází několik invazivních druhů
v nezanedbatelném množství. V první řadě jde o trnovník
akát. Jeho jedinou předností je poskytování nektaru vče-
lám k výrobě lahodného medu, jinak má tento strom jen
samé temné stránky. Šíří se závratnou rychlostí a likviduje
vše kolem sebe. Do půdy produkuje svými kořeny tak-
zvané alelopatické látky, které potlačují růst ostatních
rostlin. To je důvodem, proč se mu daří v takové míře vy-
tvářet akátové monokultury. Jsou prakticky neodstrani-
telné. Podobné vlastnosti (ale již bez přínosu pro včelaře)
mají pajasany žláznaté a javory jasanolisté, jichž se
v okolí obce také nachází víc než dost.

U slepého ramene si spokojeně bují kustovnice cizí –
keř, jenž byl vysazován jako okrasná rostlina v parcích
tvořící husté živé ploty, krom toho se jeho plody staly mód-
ním potravinovým doplňkem zvaným goji. V teplejších ob-
lastech naší republiky se stává úpornou a obtížně likvi-
dovatelnou rostlinou.

Nedaleko rybníčka byla objevena škumpa orobincová.
Ta je považována za silně invazivní plevel stejně jako
třeba bolševník a její kořenové výmladky se dovedou
rychle šířit do větších vzdáleností. Kořeny škumpy mají
ohromnou sílu a prorostou dokonce i betonem. U citlivých
jedinců může tato rostlina vyvolat alergické reakce.

Na doporučení ekologické komise by měla začít cílená
likvidace těchto dřevin. Je to však nerovný a nekonečný
boj, který se nikdy nedá vyhrát. Optimistickým scénářem
je udržet nežádoucí druhy pod kontrolou, aby se nemohly
dále masivně šířit. Vždy je totiž mnohem efektivnější pre-
vence než řešení rozbujelých následků, což už však
v současné situaci není možné.

Při výsadbě venku i ve vlastní zahradě je proto dobré
přemýšlet nejen nad praktickými a estetickými stránkami
nového zeleného člena zahrady, ale i nad ekologickým
aspektem. Závěrem bych ráda uvedla exempláře, které
byly s oblibou využívány při zahradní nebo parkové vý-
sadbě, ale časem se ukázalo, že se začínají vymykat 
kontrole. 

Javor jasanolistý

Kustovnice cizí

Škumpa orobincová

Pro své krásné modré květy bývá hojně vysazovaná 
pavlonie plstnatá. Co Vám však v zahradnictví už nikdo
neřekne, je fakt, že nyní patří pavlonie mezi druhy zařa-
zené na varovný seznam, u kterých se očekává osídlení
přírodě blízkých biotopů v blízké budoucnosti. Zapleve-
luje již četné oblasti v Severní Americe či Austrálii. První
projevy naturalizace byly kromě České republiky zazna-
menány v Rakousku, Německu, Itálii a Švýcarsku. Podob-
ným případem je i miláček zahradníků javor dlaňolistý.
I v krajinářství oblíbená a hojně využívaná hrušeň Calle-
ryova odhalila svou temnou stránku, když se začala drze
šířit na úkor přirozených společenstev. Je velmi obtížně
odstranitelná a bezohledně obsazuje prostor kolem sebe.
Zlaté pravidlo „dvakrát měř, jednou řež“, platí i zde. Klí-
čové je nejprve si důkladně zjistit informace a až poté 
nakupovat a sázet.

-bk-
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EKOLOGIE

samostatně na nějaké odlehlé části zahrady, případně
v kompostéru na listovku. Poslední možnost je pro mě
osobně nejlákavější, vidina budoucího výsledku způso-
buje, že mi hrabání listí nepřipadá zdaleka tak otravné
jako kdysi (naše děti zatím nedosáhly potřebné moto-
rické úrovně, tak hrabeme my).

Na zahradě postačí ohrádka z drátěného pletiva, kde
se tento materiál bude skladovat. V parném létě je
vhodné zalévat kupu občas vodou, aby hromada nevy-
sychala. Opravdoví nadšenci mohou listí polévat i ko-
přivovou jíchou, čímž urychlí zrání. Použít lze jakékoliv
listí, i to z ořešáku, jen je vhodné je proložit listím z jiných
dřevin a počítat s delší dobou rozkladu. Po roce vznikne
hmota, jež se dá využít k mulčování, ale pokud vydržíte
další rok, vznikne vám prvotřídní výsevní substrát, který
směle nahradí kupované rašelinové směsi nebo je do-
konce předčí. Substrát z listovky je lehký, vzdušný a da-
leko lépe drží vodu, takže oproti rašelině i méně vysychá.
A navíc je ekologický, lehce dostupný a zdarma. Bude
listopad, pojďme si nahrabat! -bk-

Takové to domácí listopadové hrabání 

V listopadu se krajina pokryje vrstvami spadaného listí,
které postupně zetleje a stane se zase součástí půdy.
V domácnostech se v té době začínají tahat sirky, kdo
půjde na zahradu hrabat listí, což není, řekněme si to
otevřeně, nijak zábavná činnost. Je to však potřeba, pro-
tože to lépe vypadá, v trávníku díku tomu nevznikají ne-
vzhledné holiny a květinám na okrasných záhonech se
bez nánosů mokrého slepeného listí daří lépe. K tomuto
účelu je nejvýhodnější povolat dospívající členy rodiny,
kteří mají natolik vyvinutou motoriku, že mohou dosta-
tečně ovládat hrábě a zároveň jsou snadno vydíratelní
díky možnosti zákazu tabletu nebo mobilu.

Skromnou útěchou může pro ně být fakt, že na užit-
kových záhoncích je vhodné listí ponechat, žížaly se
o něj dobře postarají (nejde-li tedy o ořechové listí). 
Zbytek se nakupí na hromady a pak je třeba vymyslet,
co s tím. Možností, jak naložit s tímto organickým mate-
riálem je povícero. Seřazeno od nejhorší po nejlepší va-
riantu: Listí můžeme spálit, vyhodit do bioodpadu, kom-
postovat ve směsném kompostéru anebo kompostovat

Když obraz vydá za tisíce slov Na následujících fotografiích můžete názorně vidět, jak vypadá
cesta dlážděna zlými úmysly. Jedná se o úsek za „Raleňákem“
směrem na Opatovice.
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Kino Měnín
V červenci a srpnu jsme uspořádali již tradiční letní 

kino. Použili jsme nové nafukovací promítací plátno 
s úctyhodnou úhlopříčkou 9 metrů. Na čtyři představení 
do Otmarova a Měnína si našlo cestu celkem 411 diváků. 
Kvůli nestálému počasí jsme museli jeden film v Měníně 
přesunout na druhý den.

V Otmarově nás hodinu před představením zastihla 
bouřka, ale již nafouknuté plátno s přehledem tento živel 
zvládlo. Možná se to trochu odrazilo na menší návštěv-
nosti, ale i tak přišlo 86 diváků. 

Ostatní projekce už provázelo krásné počasí.
Na podzim máme program nabitý. V září přijel Martin 

Macík se svou Talkshow o Dakaru. V říjnu nás čeká mimo 
klasické filmové pátky i jedna přednáška o tom, jak To-
máš Vejmola se svým kamarádem koupili v Jihoafrické 
republice tuk-tuk a projeli půlku Afriky. V listopadu přije-
dou divadelníci ze Staroviček a 11.11.2023 na sv. Mar-
tina sourozenci Ulrychovi s kapelou Javory. Tento kon-
cert byl vyprodán téměř hodinu od spuštění předprodeje.  
Určitě uspořádáme i nějaký filmový klub.

S výběrem filmů pro naši technologii to jde z kopce. 
Není žádný výběr a největší trháky jako je Oppenhei-

Momentka z vernisáže tvorby Jaroslava Šmídka

mer a Barbie lze pouštět jen přes technologii D-cinema.  
Píšeme o tomto problému ve Zpravodaji již poněkolikáté. 
Cílem je teď pořídit promítací techniku, která zvládne for-
mát DCP, abychom mohli pustit jakýkoliv film, který po-
běží v kinech. V opačném případě by nás čekalo dras-
tické zúžení dramaturgie.

Těšíme se na vás v kině

Za kolektiv Marek Chudáček
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Vernisáž v kině
V červnu se v měnínském kině konala putovní výstava tvorby brněnského 

architekta  Jaroslava  Šmídka  k  100.  výročí  narození  tohoto  významného 
designera nábytku a interiérů.
Výstava se přesunula z vily Tugendhat a po měnínské repríze putovala 

do kina v Polešovicích a Velkých Opatovicích. Jaroslav Šmídek nenavrhl 
jen interiér měnínského kina a kina Scala, ale právě i jiné objekty, kam re-
príza výstavy putovala.
Úvodní slovo na vernisáži měl Marek Chudáček, vedoucí kina, dále Dag-

mar Koudelková  a Karolína Kouřilová,  kurátorky  výstavy. Byly  vystaveny 
panely s informacemi o tvorbě jak interiérové, tak nábytkové. Součástí ex-
pozice byly také dva originály sedacího nábytku. Byl přítomen i pan Jan 
Pustina, bývalý dlouholetý vedoucí kina a iniciátor výstavby našeho kina 
v 80. letech minulého století, který se Jaroslavem Šmídkem osobně setkal 
právě při budování kina.
Pro  návštěvníky  bylo  přichystáno  pohoštění  a  k  poklidnému  odpoledni 

hrála jazzová skupina Mr. Lovo.
Marek Chudáček

Jan Pustina, dřívější vedoucí kina, a Marek Chudáček ve spo-
lečnosti kurátorek výstavy

Koncert jazzové tria Mr. Lovo 
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Co se přes prázdniny podařilo

V rámci projektu ZŠ Měnín – Zlepšení kvality a do-
stupnosti vzdělávání 2 s registračním číslem
CZ.06.04. 01/00/22_112/0001319 z operačního pro-
gramu IROP se podařilo kompletně zrekonstruovat
a vybavit obě družiny. 

Byla vybudovaná pergola na farní zahradě, která
bude sloužit převážně pro děti ve družině.

Byla vyměněna okna v dílnách, která byla již nevy-
hovující.

ŠKOLSTVÍ

Základní škola Měnín
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ŠKOLSTVÍ
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SPOLEČNOST

Měnínský kostel je zasvěcen svaté Markétě, která má
svátek 13. července, na její počest se u nás k tomuto datu
konají tradičně hody.

S přípravou jsme začali koncem dubna. Učili jsme nové
stárky tancovat a zpívat, starší stárci si vše zopakovali, se-
cvičili jsme moravskou besedu a nachystali výzdobu na
hody.

Ve čtvrtek a v pátek začaly ve velkém hlavní hodové pří-
pravy, které zahrnují opracování a nazdobení máje, májek
a chystání celého areálu.

Hodové veselí započalo v sobotu před obecním úřadem,
kde nám bylo panem starostou předáno hodové právo.
Posléze jsme šli zvát obyvatele Měnína na hody. Večer
byla tradiční zábava se skupinou Stone.

V neděli se konala mše svatá s účastí nás stárků, na
které nám pan farář dal požehnání a požehnal i hodo-
vé právo. Následoval tradiční průvod obcí, zakončený
v areálu hřiště dětskými tanečky a moravskou besedou,
poprvé hranou kapelou DH Hovorané. Do pozdně večer-
ních hodin pokračovala zábava s dechovou hudbou, na
které jsme přivítali jak místní, tak i krojované z okolních
vesnic. 

Pondělí tradičně patří měnínským krojovaným ženáčům,
kteří mají průvod obcí s večerní zábavou. Celá akce byla
zakončena o dva týdny později kácením máje s půlnočním
překvapením stárků.

Tímto bychom chtěli poděkovat všem, co se podíleli na
přípravách a konání celé akce, čímž se daří zachovávat
tuto krásnou tradici, kterou jsou již mnoho let Markétské
hody.

Markéta Doležalová a Stanislav Drevenák
Foto Jiří Doležal

Hody 2023
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Před 20 lety skupina nadšenců, výborných zpěváků
a úžasných lidiček, kteří milovali tradice, se rozhodla uspo-
řádat ženáčské hody. Tato tradice se ujala a stále funguje,
i když už někdy s méně přísnými pravidly. Je to úžasné
a doufáme, že bude zachována i nadále. V areálu u fot-
balového hřiště byla k vidění výstava fotografií z uplynu-
lých let. Letos se nám na pondělní zábavě podařilo spojit
stárky dřívější i současné a vznikla krásná společná fotka.
Děkujeme za ni Jiřímu Doležalovi. Připojujeme i pár fotek
z minulých let, jsou na nich i děti, které pokračují s láskou
v tradicích. Iva Stravová

SPOLEČNOST

Pondělí patří ženáčům

2012

2013

2023
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Airwolfs v Měníně
Při příležitosti začátku školního roku jsme si pozvali pro

děti skupinu Airwolfs z Moravskoslezského kraje, která se
zabývá airsoftem. Airsoft je druh moderního sportu, kde
skupina nadšenců napodobuje skutečné vojáky.

Akce se konala 2. září v areálu hřiště pod záštitou míst-
ního fotbalového spolku.

První částí programu byl útok, při němž „airsofťáci“ za-
chraňovali místní občanku za pomocí dýmovnice a zvuko-
vého granátu. Poté následovaly adrenalinové soutěže,
které si mohli vyzkoušet i dospělí. Hlavní disciplínou byla
střelba na terč. Vítězkou se stala místní slečna Helenka
Zedníčková, která si vystřílela krásných 17 bodů a ob-
držela od velitele poukaz do brněnského JumpParku. Ne-
chybělo ani vojenské maskování. Na odlehčení nám za-
hrála dětská rocková skupina Blue Fires. O občerstvení
se postaral tým mužů SK Měnín. 

Míša Chytilová
Foto: Kateřina Zedníčková
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Akce Klubu seniorů Měnín
Sedmého července jsme zavítali do Rajhradu na vý-

stavu lilií, kterou pořádal Český zahrádkářský svaz Brno
– Lilium ve spolupráci s Benediktinským opatstvím Raj-
hrad. Prohlédli jsme si ukázky pěstitelských úspěchů
nejlepších šlechtitelů lilií z celé České republiky.

Přestože už byl poslední den výstavy, byla k vidění
ještě spousta krásných druhů lilií. Po prohlídce jsme 
se šli občerstvit do Taverny a jeli domů.

Jiřina Dolinová

Na 12. srpna nás zaujala pozvánka na FESTIVAL
PLNÝ CHUTÍ v zámku a zámecké zahradě v Letovi-
cích. Několik našich členek se tam vypravilo a nelito-
valo. Prezentovali se tam svými výrobky moravští řez-
níci, uzenáři, rybáři, myslivci, cukráři, pekaři, vinaři,
pivaři, no bylo tam asi 50 stánků.

Byl to pěkný výlet i pro rodiče s dětmi, které tam měly
bohatý program plný soutěží, pohádek a kouzel.

Další taková akce bude 28. září ve Veselí nad Mora-
vou.

Vladimíra Kleinová

Informace o dalších akcích Klubu seniorů najdete ve
vývěsce u Karlovy pekárny.
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Fotografiemi na této straně se vracíme ke dvěma akcím, o kterých jsme psali v minulém zpravodaji.
17. června – návštěva Městského divadla Brno (nahoře), 21. června – vycházka do lesa.
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Dětské rybářské závody 

SPOLEČNOST

Každoroční měnínskou tradicí se staly rybářské závody
pro děti, které byly spojeny se svátkem Dne dětí. Ovšem
letošní počasí bylo natolik deštivé a chladné, že se nám
tyto závody posunuly až na 24. června. A to se vyplatilo,
protože to byla první krásná letní sobota s příjemnými 
teplotami již od brzkého rána. 

Okolo rybníka se sešlo asi 50 dětí. Největší rybou byla
nakonec štika s mírami 71 cm, kterou ulovila Nikola Holí-
ková. Jakub Černý měl štěstí na počet ryb a nakonec vy-
hrál diplom a odměny za celkem 3 ryby. 

Nechyběla tombola pro děti, která byla opět velkým 
lákadlem, z ní to byli především živí tvorečkové: rodinka
králíků domácích a koza. 

Na zakončenou byla sladká odměna v podobě zákus-
ků s rybkami, které upekla paní Andrea Dolinová. 

Petra Kiršová
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Střelecké úspěchy Lubomíra Michálka
Lubomír Michálek se roky věnuje střelecké brokové

sportovní disciplíně sporting a compak sporting. Jedná
se o střelbu na asfaltové terče. 

Letos se zúčastnil mistrovství České republiky v obou
disciplínách. Ta první (compak sporting) se odehrála
v Sudicích 24. června 2023, kde se umístil na 1. místě
s rekordním nástřelem 195 z 200 možných zasažených
terčů. Následně 18. srpna 2023 v disciplíně sporting 
získal 2. místo v kategorii senior. 

Petra Kiršová

SPOLEČNOST

První místo, Sudice 24. 6. 2023  

Sbírka pro Diakonii Broumov

sál za radnicí v Měníně

pondělí 16.10. v době od 8.00 do 18.00

úterý 17.10. v době od 8.00 do 16.00

Co můžete darovat

– Veškeré oděvy
dámské, pánské, dětské – nepoškozené 
s fungujícími zipy

– Obuv
nepoškozená (zavázaná v igelitové tašce)

– Kabelky, batohy
pouze nepoškozené a s funkčním zipem

– Lůžkoviny, prostěradla, ručníky, utěrky
čisté, lze i mírně poškozené

– Přikrývky, polštáře a deky
pouze péřové

– Záclony, závěsy
nepoškozené

– Látky
minimálně 1 m čtvereční, prosíme, 
nedávejte nám odřezky a zbytky látek

– Menší elektrospotřebiče
mohou být i nefunkční

– Knihy
ideálně dětské, ale i pro dospělé čtenáře

Co nemůžeme přijmout

– Znečištěný a vlhký textil

nelze poskytnout potřebným

– Ledničky, televize, počítače

z ekologických důvodů

– Nábytek

nemáme skladovací prostory

– Jízdní kola, kočárky, nádobí, skleničky, porcelán

transportem se znehodnotí

– Matrace, koberce

z hygienických důvodů
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Duhová školička
Co se u nás událo během léta? No rozhodně jsme neodpočívali :). V červnu 

jsme se s dětmi vydali na cestu kolem světa, zastavili jsme se v Asii, kde 
jsme chutnali typická jídla, vyráběli si klobouky na rýžové plantáže a dokonce 
se stali i mistry Šao-linu. Po cestě z Asie jsme se jeli ochladit do studeného 
Grónska, kde jsme poznali Eskymáky a s nimi nachytali spoustu ryb, pak přes 
rychlou zastávku na italskou zmrzlinu jsme se dostali až do Řecka na Olymp 
a tam jsme zakončili naše cestování sportovní olympiádou.

Přes školní prázdniny, které my u nás nemáme, jsme si pobyt ve školičce 
zpříjemňovali koupáním v bazénku a užíváním si našeho nového hřiště, jež 
jsme za provozu zvládli přebudovat.

Během srpna jsme si pak s dětmi užívali příjemnějších teplot na pro-
cházkách a vydali se objevovat krásy Měnína. Taky jsme si upravili vchod 
do školičky, ať průjezd není jen starým průjezdem, ale galerií naší výtvarné 
práce. 

Těšíme se na další nové zážitky!
 Tety Gabča a Jitka

ww.duhova-skolicka.cz
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Prestižní modelingová soutěž Miss & Mister Look Bella se odlišuje od jiných soutěží

krásy tím, že se do ní mohou přihlásit jak dívky, tak muži. Vítězové získají cenné dary,

profesionální smlouvu s modelingovou agenturou, možnost reprezentovat Českou 

republiku na zahraničních soutěžích krásy a celkově se jim otevřou dveře do světa

modelingu.

Soutěž probíhá tak, že nejprve absolvujete casting před porotou, pokud postoupíte,

dostanete se do dalšího kola. Ze všech castingů po České republice, kterými prošlo

cca 450 uchazečů, se z postupujících z 1. kola vybírá na závěrečném společném cas-

tingu top 25 dívek a top 10 mužů – semifinalistů. Semifinalisté poté jedou na dvou-

denní soustředění, kde s nimi ředitel a patronka soutěže pracují. Semifinalisté se

účastní konference, focení, přehlídek, lekcí catwalku (chůze) apod. Následně se po

prvním soustředění utvoří finálová sestava 12 dívek a 6 mužů, kteří poté jedou na po-

slední soustředění a intenzivně se připravují na závěrečné finále.

Finále XVII. ročníku modelingové soutěže Look Bella se konalo 16. 6. 2023 na ná-

dvoří Moravské galerie v Brně. V rámci galavečera předvedli finalisté outfity od zná-

mých tuzemských i zahraničních návrhářů – Olga Rusakova, Yvona Leitner, Petr Ka-

louda, SŠDAM, Luděk Hanák, Blažek a Nela Slováková. Nechyběla promenáda

v plavkách či krátký rozhovor s finalisty. Celým večerem provázela známá moderátorka

Sandra Pospíšilová Parmová. Porota složená z bývalých vítězů, módních návrhářů,

světových modelů a celebrit hodnotila chůzi, míry, vystupování a celkový dojem.

Dvojčata Vykouřilova slyšela při vyhlášení obě svá jména. Nejprve se udělovaly

mužské tituly, kde Tomáš Vykouřil získal doprovodný titul Mister Look Bella World

2023 a poté hlavní vítězný titul Mister Look Bella 2023. Následovalo udělování dívčích

titulů, kde se Markéta Vykouřilová stala I. Vicemiss Look Bella 2023. Po rozhovorech

a focení se konečně mohlo jít oslavovat na afterparty. Druhý den dopoledne proběhlo

focení vítězů se světoznámým fotografem milánských a pařížských fashion weeků 

Arthurem Koffem v Kalina gallery.
Text Markéta Vykouřilová
Foto Arthur Koff 

SPOLEČNOST

Úspěch v modelingové soutěži
Dvojčata ovládla modelingovou soutěž Miss & Mister Look Bella 2023
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Tradice, která chutná

Hospic zajišťuje pacientům péči, úlevu od bolesti a důs-
tojnost v závěru jejich života. Dárci mohou letos podpořit
lůžkový a mobilní hospic v Rajhradě 4. října 2023 na již
tradiční sbírce Koláč pro hospic. Koláč pro hospic je v Ob-
lastní charitě Rajhradě již tradiční sbírkou. Každoročně se
koná první středu v měsíci říjnu u příležitosti Světového
dne hospicové a paliativní péče. Cílem je seznámit širokou
veřejnost s problematikou a možnostmi hospicové a palia-
tivní péče. Nedílnou součástí je veřejná sbírka pořádána
zaměstnanci a dobrovolníky Charity, kteří nabízí koláče za
dobrovolný příspěvek jako poděkování. „Přípravy sbírky
jsou v plném proudu. Letos nás mohou dárci podpořit
a odnést si sladký koláč opět na stáncích v Rajhradě, 
Židlochovicích, Šlapanicích, Rosicích, Modřicích, Říča-
nech, Veverských Knínicích, Ostrovačicích a nově také
v Ivančicích,“ sděluje koordinátorka sbírky Olga Nováková.

Proč sbírku a hospicovou péči podpořit?

Platby pojišťoven, dotace a příspěvky nepokryjí celkové
náklady, a proto jsou dary velkým přínosem a dárci ne-
postradatelnou součástí charitního týmu. Díky finančním
darům je možné i nadále zajišťovat vysoce specializova-
nou paliativní péči a postarat se o pacienty v závěru života.
Hospicová péče zajišťuje pacientům důstojnost, úlevu od
bolesti a prioritou je, aby se cítili v maximálně možné míře
komfortně a v bezpečí.

Sbírka se bude konat 4. října 2023 a výtěžek bude použit
na pořízení oxygenátorů, oxymetrů, pomůcek k prevenci
a ošetření proleženin, převazového materiálu, plen, hygie-
nických a kosmetických prostředků a výživových doplňků.

Více informací o sbírce Koláč pro hospic na webu:

www.rajhrad.charita.cz

Kontakt: Jitka Štefánková
Oblastní charita Rajhrad
Jiráskova 47, 664 61 Rajhrad
tel: +420 730 599 752
email: jitka.stefankova@rajhrad.charita.cz

Sbírka Koláč pro hospic
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Nové webové stránky farnosti

Měnínská farnost měla doposud pouze facebookový
profil, kde je možné najít jen aktuální pořad bohoslu-
žeb, občasné informace o událostech, které se chystají,
nebo už naopak proběhly, sporadicky se na něm obje-
vují fotografie, ale vlastní webové stránky nám stále
chyběly. To se však o prázdninách změnilo! Nový farní
web ocení třeba ti, kteří nejsou aktivní na sociálních 
sítích, přesto jim online prostor není cizí a bez problémů
se v něm pohybují. A právě proto tyto stránky vznikly,
aby vám přinášely jak důležité, tak zajímavé zprávy
o dění nejen v naší farnosti, ale rovněž od sousedů více
či méně vzdálených. Najdete v nich užitečné odkazy,
jejichž součástí jsou např. informace z biskupství,
z okolních farností či obcí, z křesťanských médií, v pří-
padě potřeby také spojení na pohřební službu, varha-
nici či kostelníka. Postupně se snažíme doplnit foto-

Život v měnínské farnosti
galerii a obohatit tak obsah webu o obrazovou do-
kumentaci uplynulých akcí, nechybí zde aktuality, již
zmíněný pořad bohoslužeb, liturgický kalendář s meš-
ními texty, obecné údaje o farnosti a též kontakt na du-
chovního správce. Je zde rovněž uložen rozpis služeb
týkající se úklidu kostela pro ty, kteří jsou v této služ-
bě zainteresovaní. Naším cílem bylo vytvořit stránky
přehledné, v nichž by se člověk jednoduše orientoval
a našel vše potřebné související se životem našeho far-
ního společenství. Snad se nám tento záměr podařil.
Velký dík proto patří Petru Geršlovi, který na tvorbě no-
vého webu pracoval a nadále se o něj bude starat. 

(jn)

www.farnostmenin.cz

Farní svatojakubské putování

V sobotu 9. září jsme se v počtu šesti farníků i s pa-
nem farářem vydali po svatojakubské cestě z Rajhra-
du (u kláštera) směrem do Měnína. Počasí nám přálo
a ranní cesta směrem do Holasic a Vojkovic krásně ubí-
hala. První zastávka byla v Židlochovicích, kde jsme se
ocitli uprostřed židlochovické chasy, která se připravo-
vala na zvaní židlochovických občanů na hody. Chasa
nás uchvátila nádherným zrekonstruovaným krojem.
Následovalo osvěžení v kavárně v Židlochovicích.

Další část naší cesty pak probíhala po stezce přírod-
ním parkem Výhon do Blučiny. Naučná stezka krajinou
Výhonu je situována do severozápadní části přírod-
ního parku. Pater Jaroslav Trávníček se ukázal jako
zkušený a erudovaný průvodce, neboť nás cestou par-
kem seznamoval s významnými místy, geologickou
a archeologickou významností i historií parku. Projevil
se jako velký encyklopedista.

Po příchodu do Blučiny jsme přijali pozvání pana 
faráře do nádherného kvelbeného sklepa, který se na-
chází pod farou. Výtečný oběd s pivem v místní hos-
půdce Xaver naši pouť završilo. Rozloučení s panem
farářem a do Měnína po cyklostezce již bylo závěreč-
nou etapou našeho putování.

Devatenáctikilometrová trasa za cca 7 hodin včetně
přestávek se vydařila. Díky Bohu za krásné počasí, po-
znání o významu a historii místa, sílu duchovna a přá-
telské povídání, završilo naši krátkou pouť po svato-
jakubské stezce.

Za farníky:
Jaroslav Kovařík, Renata Prokešová,
Markéta Misáková, René Misák,
Dana Grolichová, Růžena Aujezdská,
pan farář Jaroslav Trávníček

Renata Prokešová



26

INZERCE

D
O

D
A

N
Á

 I
N

Z
E

R
C

E



27

SPORT

Marek Šalovský a Michal Otáhal

Kluci hrají za fotbalový klub Rosice od sezóny
2019/2020. V poslední sezóně se jim velice 
dařilo a nakonec s náskokem 10 bodů se stali
s celým týmem mistry krajského přeboru. 

Kryštof Brabec

Kryštof odešel z Měnína do SK Líšeň v roce
2020. Se svým týmem se stal vítězem MSŽD
U14 SK. D v sezóně 2022/23 a oddíl tak postou-
pil do nejvyšší ligové soutěže mládeže. 

Kluci, za SK Měnín vám k těmto úspěchům
upřímně gratulujeme a ať se daří i nadále! 

Úspěchy odchovanců SK Měnín

Nábor malých fotbalistů
● každou středu a pátek od 16.30 

● na hřišti Měnín

● pro děti starší 4 let

● pohybové cviky a hry

● seznamování s fotbalem

To vše pod vedením Petry Blahové, Pavly Fukačové 
a Stanislava Sedláčka.

Michal Otáhal a Marek Šalovský Kryštof Brabec

Starší přípravka (vlevo), mladší přípravka (vpravo). Foto Lucie Králová 
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SK Měnín – Turnaj mladších přípravek
V sobotu 17. 6. 2023 jsme uspořádali velký

turnaj mladších přípravek, který jsme věno-
vali jako vzpomínku na našeho kamaráda, 
fotbalistu a trenéra mládeže, pana Radima
Hrouzka.  

Díky Luďkovi Potáčkovi se nám podařilo do
Měnína přivést opravdu kvalitní fotbalové
kluby. 

Nastoupili malí hráči: 
FC Sparta Brno, TJ Komořany, 
FK Mladá Boleslav, FC Baník Ostrava, 
FC Žďas Žďár nad Sázavou, 
SKHS Kroměříž, sousední SK Blučina.

Ze zahraničí: 
Futbalová škola mládeže NutriAchievers
Slovensko. 

Vše doplnila naše přípravka SK Měnín. 

Celkem se odehrálo 36 zápasů, kdy jsme
měli nachystány 3 hrací plochy, takže mohlo
6 týmů hrát v jeden čas. 

Díky pomoci spousty dobrovolníků se vše
dařilo. Pro každé hrající dítě byl nachystán na
oběd kuřecí plátek s chlebem a kečupem,
který děti milují. Limonáda tekla proudem. Do-
spěláci si mohli dát výbornou klobásu či ci-
gáru přímo z udírny. V nabídce byly i pala-
činky s čokoládou, marmeládou, šlehačkou.
Dokonce nechyběla točená zmrzlina.

Organizace celého turnaje byla na jedničku.
Pochvaly jsme dostávali ze všech stran, což
nás velice těšilo. Po fotbalové stránce šlo
o vydařené zápasy. Některé byly perfektně
vyrovnané jako například SK Měnín versus
Kroměříž, kdy zápas skončil 7:7. Někde zas
byla znát velká fotbalová převaha jednoho
týmu nad druhým.

Ovšem děti vše braly sportovně a radovaly
se z každého gólu. Protože kdo může říct
v osmi letech: „Hele, o víkendu jsem si zahrál
proti Baníku!“?

Výsledky:
1. Fotbalová škola Mládeže Slovensko
2. FC Baník Ostrava
3. FC Žďas Žďár nad Sázavou
4. FC Sparta
5. FK Mladá Boleslav
6. TJ Komořany
7. SKHS Kroměříž
8. SK Blučina
9. SK Měnín

Petra Kiršová
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Radim Hrouzek
Měnínský rodák, *23. 8. 1977

Odmalička hrával fotbal za SK Měnín. Výborný fotbalista, který byl v dospělosti klíčovým hráčem 
A týmu. V roce 2009 se týmu podařilo „vykopat“ postup do 1.B. Radim měl v té době již skoro 
ročního syna Adama. Nešlo by to ani jinak, kdyby Adam nezačal hned běhat za balónem. 
V roce 2013 mládež trénoval Dalibor Gold a k němu se přidali Radim s Davidem Kiršem 
a začali trénovat mladší přípravku. Sešla se výborná parta kluků, kterým fotbal opravdu šel, 
takže na zápasech přípravek bývala plná tribuna fanoušků.

Bohužel v roce 2014 přišla nemoc. Akutní leukémie, s kterou Radim bojoval jako lev a jednou 
ji porazil. Netrvalo dlouho a nemoc se vrátila. S ní už svůj boj prohrál 24. 2. 2017.

Jaro 2016

Rok 1988, Radim v horní řadě druhý zleva



Starší žačky
Stejně jako v loňském roce budou letošní starší žač-

ky pokračovat turnajovým způsobem v Jihomoravské
lize starších žaček za účasti týmů Tatran Bohunice, 
HK Ivančice, SK Kuřim, HK Hodonín a TJ Sokol Měnín.
Tým starších žaček doplnila věkově děvčata z mladších
žaček a tým posílily i dívky věkově patřící do starších
žaček z klubu Hostěrádky-Rešov. Souběžně s tím náš
tým také posílil trenér Richard Šenkyřík (Hostěrádky-
-Rešov), který převzal odpovědnost za tým s ambicemi
probojovat se do žákovské ligy.

Složení týmu starších žaček:
Karolína Střílková, Šárka Filková, Vanesa Aujezdská,
Eliška Odrážková, Michaela Garguláková, 
Nikola Holíková, Denisa Pavelková, 
Eliška Urbánková, Marita Sýkorová, Anička Horká,
Nela Palečková. 
Trenér Richard Šenkyřík

Mladší dorostenky
Mladší dorostenky jako nejmladší a zároveň nově 

založený tým měnínské házené se v letošní sezóně
účastní nově otevřené Ligy Vysočiny mladších doros-
tenek, kde sehraje utkání s týmy SK Kuřim, SK Polička,
Sokol Chrudim, DHK Slavoj Žirovnice, Sokol Vršovice
a Ledeč nad Sázavou. Tým holek budou doplňovat také
děvčata z týmu Újezd u Brna v rámci hostování a také
vybraná děvčata ze starších žaček v rámci technického
rozvoje mezi družstvy.

Složení týmu mladších dorostenek: 
Simona Brestyaková, Veronika Odrážková, 
Adéla Pospíšilová, Aneta Baráková, Lucie Pokorná,
Karolína Závišková, Sára Višková, Anička Kelblová,
Markéta Nemeškalová, Nela Rebrová

Martin Gargulák
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Kalendář ligových turnajů starších žaček

23. 9. 2023 Hala Ivančice Turnaj Jihomoravské ligy za účasti 5 týmů

8. 10. 2023 Sportovní hala Měnín Turnaj Jihomoravské ligy za účasti 5 týmů

22. 10. 2023 Sportovní hala Hodonín Turnaj Jihomoravské ligy za účasti 5 týmů

29. 10. 2023 Sportovní hala Měnín Kvalifikace žákovské ligy

12. 11. 2023 Sportovní hala Kuřim Turnaj Jihomoravské ligy za účasti 5 týmů

26. 11. 2023 Sportovní hala Bohunice Turnaj Jihomoravské ligy za účasti 5 týmů

Kalendář ligových utkání mladších dorostenek

17. 9. 2023 SK Kuřim SK Kuřim – TJ Sokol Měnín

24. 9. 2023 DHK Slavoj Žirovnice DHK Slavoj Žirovnice – TJ Sokol Měnín

7. 10. 2023 Sokol Chrudim TJ Sokol Chrudim – TJ Sokol Měnín

21. 10. 2023 Sportovní hala Měnín TJ Sokol Měnín – Sokol Vršovice

4. 11. 2023 Sportovní hala Měnín TJ Sokol Měnín – Ledeč nad Sázavou

11. 11. 2023 SK Polička SK Polička – TJ Sokol Měnín

Sezóna 2023/24
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V naší TJ Sokol Měnín mohou sportovní příznivci oče-
kávat novou kapitolu v házené. Klub nedávno oslavil
úspěch, když získal prestižní statut Sportovního stře-
diska mládeže (SPS) udělený Českým svazem háze-
né na období 2023–2026 a zařadil se tak mezi 60 vý-
znamných klubů v ČR se statutem SPS. Tato nová
kapitola v životě klubu slibuje především inovativní 
přístup k rozvoji mladých talentů a další zlepšení spor-
tovní výchovy.

Měnín se může pyšnit tím, že má nejen širokou zá-
kladnu registrovaných hráčů a hráček, ale také špič-
kové trenéry a kvalifikovaný personál.

Od sezóny 2023/2024 doplní trenérský kolektiv pan
Tomáš Palík, který se po 3 letech trénování v Rakousku
vrací zpět do ČR. Dále pan Tomáš Staňa, trenér bran-
kářek ženského extraligového klubu HK Hodonín, který
bude mít na starost rozvoj i našich měnínských bran-
kářek a pan Richard Šenkyřík z klubu Hostěrádky-

Nová éra házené v Měníně
Získáváme statut Sportovního střediska mládeže

-Rešov. S výhodou moderní infrastruktury a místních
sportovišť nabízí TJ Sokol Měnín mladým hráčům
ideální prostředí pro jejich sportovní rozvoj a růst. Klub
spolupracuje se školami a využívá služeb odborníků,
jako jsou kondiční trenéři, aby zajistil kompletní péči 
o rozvoj mládeže. TJ Sokol Měnín se také zaměřuje na
kompenzaci sportovní zátěže a podporuje všestranný
sportovní rozvoj dětí.

Nově získaný statut Sportovního střediska mládeže
představuje pro Měnín obrovskou příležitost a přede-
vším závazek. Klub je odhodlán vychovávat mladé ta-
lenty na nejvyšší úrovni a zajišťovat, aby se házená
stala přitažlivou volbou pro kluky i holky. 

Zveme všechny nadšené děti k zapojení se do tré-
ninků, které probíhají po celý rok a nabízí jim jedineč-
nou příležitost stát se součástí světa házené.

Martin Gargulák
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Družstvo mladších žaček

Čekáme na zahájení další sezony v září. Do té doby
jsme uspořádali druhý ročník Házenkářského kempu
pro házenkáře a házenkářky. Kemp proběhl ve spor-
tovní hale od 1. 8. do 5. 8. Zúčastnilo se 19 dětí v růz-
ných věkových kategoriích. Primárně byl kemp zamě-
řen na házenou, ale děti si užily i další sporty. Jeden
den jsme udělali cyklovýlet na bazén do Blučiny, kde si
děti užily i koupání. Další den jsme navštívili bouldering
v naší sokolovně, kde si děti vyzkoušely lezení na
stěně. Poslední den jsme zakončili grilováním, a kdo
chtěl, mohl přespat v hale. Druhý den ráno děti posní-
daly a tím byl celý kemp ukončen. Podle ohlasů dětí
a rodičů se kemp opět vydařil a my už pomalu začí-
náme vymýšlet další ročník.

V září začíná další sezona mladších žaček. Trochu
se nám obměnilo složení týmu. Některé dívky přešly do
starších žaček a tým doplnily mladší dívky z kategorie
mini a dále z Telnice. Zatím se pokoušíme natrénovat
na náš první soutěžní turnaj, který se uskuteční 16. 9.
v Hostěrádkách. Další turnaje budou 30. 9. v Měníně,
15. 10. v Kuřimi a 4. 11. v Hodoníně. 

Pokusíme se navázat na minulou sezonu, která byla
poměrně úspěšná. Získali jsme 9 bodů do tabulky a ob-
sadili jsme 7. místo. Budeme rádi, pokud nás na některý
z turnajů přijdete podpořit do hlediště.

Pokud máte doma děvčata ročníků 2011, 2012 a 2013
se zájmem o sport, zkuste je přivést k nám. Další infor-
mace najdete na webu: www.hazenamenin.cz a budou
i na facebooku: Házená- Sokol Měnín. 

Jiří Dolina

Účastníci Házenkářského kempu 
Měnín 2023:
Vrchní řada zleva: 
Nikola Holíková, Vanesa Aujezdská, 
Eliška Odrážková, Eliška Urbánková, 
Tereza Richterová, Julie Flajzarová, 
Adéla Ondráčková, Adam Dolina 
a Jiří Dolina.
Spodní řada: 
Ema Justová, 
David Ondráček, Marian Krček, 
Eliška Demková, Bára Linhartová, 
Vanesa Schneiderová, 
Viktorie Krčková, Amálie Nováková, 
Vanda Kilianová, Simona Rysková.
Vpředu ležící: Monika Rysková

Cyklovýlet do Blučiny
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Příměstský sportovní tábor
Jako každý rok, tak i letos se konal příměstský sportovní tábor. A byl opravdu povedený.

Jak se nám tu líbilo

S trenéry z fotbalu

Samozřejmě nemohli chybět hasiči

Na boulderu

Na výletě

Házená nás baví

Dětem, které se tábora zúčastnily, moc děkujeme. Byli jste skvělí. Už se těšíme na příští rok.

„Klobouček“ a velké poděkování všem vedoucím, jež se o děti starali a tábor zorganizovali! Hana Kubelová
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Den otevřených dveří
... aneb staň se sportovcem nebo hasičem

Házená Sokol Měnín, SK Měnín, Bouldering za oponou a SDH Měnín připravili v sobotu 9. 9. 2023
v areálu sokolovny sportovní den pro děti.

Bylo to super! Všem, co se zúčastnili, moc děkujeme!
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